First Announcement

Expression of Interest

Sixth International Conference of the PanAfrican Fish and Fisheries Association

“African Fish and Fisheries:
Diversity, Conservation, Sustainable Management and Development”
Venue and Date: Sun ’N’ Sand Holiday Resort -Mangochi (Malawi), 17 – 21 September 2018.
Organized by: The Department of Fisheries of Malawi (DoF) and the Lilongwe University of Agriculture and Natural Resources (LUANAR), Malawi
With the financial participation of the:

· Royal Museum for Central Africa (RMCA, Tervuren, Belgium)

· American Museum of Natural History (AMNH, New York, U.S.A.)
Other interested sponsors are welcome. 
Introduction

The fresh- and brackish water fish fauna of Africa is highly diversified and comprises over 3500 species belonging to about 94 families. These fishes inhabit a wide variety of habitats ranging from small temporary streams to large and permanently flowing rivers, as well as from shallow and swampy water bodies to large deep lakes, in dry and wet climatic zones.  

In many African countries, fishes are a major source of protein and income generation. While in many regions capture fisheries are fully exploited, the development of aquaculture in Africa continues to lag behind its predicted potential. Despite its economic and social importance, the African fish fauna is exposed to many threats, most of which are of anthropogenic origin. The major causes of the loss of fish diversity are the fragmentation or destruction of habitats resulting from stream regulation, the introduction of alien species, overexploitation of fish resources, and pollution. 

Much research has been, or is being, conducted on the fish and fisheries of the African continent. In order to access and share this growing body of scientific knowledge it was recognized that an international gathering bringing together scientists from all over the world was required. The first of such meetings took place in 1993 in Dakar, Senegal; the second in Grahamstown, South Africa in 1998; the third in Cotonou, Benin in 2003,  the fourth in Addis Ababa, Ethiopia in 2008, the fifth in Bujumbura, Burundi in 2013, and the sixth is due to take place on 17-21 September 2018 in Malawi.
This meeting will provide an opportunity for scientists from throughout  Africa and around the world to come together, to get to know one another, exchange information and ideas, and to initiate collaborative studies. Several renowned scientists, young researchers and other stakeholders are expected to attend this important meeting. 

The purpose of this first circular is, therefore, to notify all interested researchers, students, teachers and other stakeholders about the event and to invite their participation in this important scientific forum. If you are interested, please complete the enclosed form and return it to us either at paffa2018@gmail.com as soon as possible but before February 15, 2018. 
A web site is being developed for the PAFFA conference and the address will be communicated later 

We hope that you will assist us in disseminating this information to all relevant individuals and institutions. If you have any queries, don’t hesitate to contact the organizing committee at  paffa2018@gmail.com.  
Themes of the Conference

1. Fish systematics, biodiversity research and data management 
· Taxonomy, morphological and molecular systematics

· Phylogenetics
· Bio- and phylo-geography
· Evolution and speciation
· Databases and Bioinformatics 
2. Biology, ecology and behavior
· Ecology and life history strategies
· Parasites and diseases
· Behaviour
· Morphology and anatomy

· Physiology
3. Aquatic resources conservation and management
· Human impact (e.g., species introductions, degradation, pollution, eutrophication, overfishing, climate change) on fish diversity and its exploitation
· Freshwater biodiversity as indicators of health (water, human, watershed)

· Conservation strategies (e.g., environmental education, tourism and recreation) and sustainable management of aquatic systems
· Fish diversity in human cultures

4. Fish and food security in the 21-st century in Africa

· Capture fisheries in fresh and brackish waters of Africa

· Aquaculture development in Africa
· Aquaculture investment models

· Aquaculture technology advancements.
· Ornamental fisheries

· Conflict between production fish, trade and biodiversity conservation

· Fish value chain development and management
· Fish health and quality management

International Organizing Committee

G. Ntakimazi (Burundi), G. Banyankimbona (Burundi), A. Getahun (Ethiopia), Ph. A. Laleye (Benin), P. Skelton (South Africa), M.L.J. Stiassny (U.S.A.), Mario Di Pinna (Brazil, C. Leveque (France), D. Paugy (France), J. Snoeks (Belgium)
Local Organizing Committee
Dr. A. Bulirani, (Fisheries Dept), Dr. F. Njaya, (Fisheries Dept), Mr. M. Makuwila, (Fisheries Department), Mrs J. Kazembe (Fisheries Dept), Prof. E. Kaunda (LUANAR) Ass. Prof. D. Kassam (LUANAR), Prof. J. Kangombe (LUANAR), Ass. Prof. A. Mtethiwa (LUANAR), Mrs M. Chatsika (LUANAR), Ass. Prof. W.W. Jere (LUANAR), Ms M. Matsimbe (LUANAR), Ms L. Moyo (LUANAR), Ms. E. Gondwe (LUANAR), Mrs. C. German (LUANAR), Dr. J. Nagoli (World Fish), Dr. B. Rusuwa (University of Malawi), Dr. W. Changadeya (University of Malawi), Dr. P. Chigwechokha (Mzuzu University), Ass. Prof. W. Singini (Mzuzu University), Dr. Niklas Mattson (FAO), Dr. Jamu USAID-FISH Project), Mrs Jenala Ngwale (MALDECO) and Mr. Muyepa (National Commission on Science and Technology (NCS&T), Mrs Gift Kadzamira (NCS&T).
Contacts:

E-mail: paffa2018@gmail.com.
Official Languages: English and French

Registration Fees








Full


Students

M.Sc. & PhD. 
Early Registration

In Africa - 
US $ 200

US $ 100




Out of Africa - 
US $ 300

US $ 150

Late Registration

In Africa - 
US $ 250

US $ 150





Out of Africa - 
US $ 350

US $ 200
Important Dates

· Conference Period





17 – 21 Sep. 2018
· Second Announcement




15 February 2018
· Deadline for Submission of Abstracts


30 April 2018
· Notification of Acceptance to Authors


30 June 2018
· Third Announcement: Conference Program

31 July 2018
Pre-Registration Form

To be sent to:    E-mail: paffa2018@gmail.com.
Title: 

(  Prof.
(  Dr.
(  Mr.
( Ms.

Family name: 
First name:

Institution:

Address:

Occupation:

Country:

Phone:

E-mail:

N.B.: This form can be filled and sent by e-mail.
PREMIÈRE ANNONCE

Manifestation d’intérêt

Sixième conférence internationale de l’association panafricaine sur la peche et les poissons
 « Pêches et Poissons d’Afrique: 

diversité, conservation, gestion durable et développement »

Date et lieu : Sun ’N’ Sand Holiday Resort, Mangochi (Malawi), 17 – 21 Septembre 2018.
Organize par : The Department of Fisheries of Malawi (DoF) and the Lilongwe University of Agriculture and Natural Resources (LUANAR), Malawi.

Avec la participation financière de :

· Musée royal de l’Afrique centrale (MRAC, Tervuren, Belgique)

· American Museum of Natural History (AMNH, New York, États-Unis)

D’autres contributions sont les bienvenues. 
Introduction

La faune ichtyologique continentale africaine est très diversifiée et comprend plus de 3000 espèces appartenant à près de 90 familles. Les poissons sont présents dans une grande variété d’habitats, depuis les grands fleuves permanents jusqu’aux petites rivières temporaires. Ils peuplent les lacs profonds aussi bien que les zones marécageuses peu profondes et fréquentent les zones climatiques arides et humides.

Le poisson est une source primordiale de protéines dans de nombreux pays africains. La pêche est généralement bien développée alors que l’aquaculture n’a pas donné jusqu’ici tous les résultats escomptés. Malgré son importance économique et sociale, la faune ichtyologique africaine est soumise à diverses menaces, principalement d’origine anthropique. Les causes principales de l’érosion de la diversité ichtyologique sont la fragmentation et la destruction des habitats en raison de l’aménagement des bassins versants, l’introduction d’espèces exotiques, la surexploitation des stocks et la pollution.

Plusieurs travaux de recherche ont été réalisés, ou sont en cours, sur la pêche et les poissons en Afrique. Afin de valoriser et de partager cette importante connaissance scientifique, il s’est avéré nécessaire d’organiser périodiquement une conférence internationale, associant des chercheurs du monde entier, qui effectuent des recherches sur l’ichtyologie africaine. La première conférence s’est tenue en 1993 au Sénégal ; la seconde à Grahamstown (Afrique du Sud) en 1998; la troisième à Cotonou (Bénin) en 2003; la quatrième à Addis Abeba (Éthiopie) en 2008 et la cinquième à Bujumbura (Burundi) en 2013. Il est prévu que la sixième se tienne du 17 au 21 septembre 2018).

Cette conférence doit permettre aux scientifiques africains ou de différentes régions du monde de se connaître et d’échanger des informations et des connaissances ayant trait aux poissons africains, ainsi que de mettre en place des collaborations. Plusieurs scientifiques confirmés, jeunes chercheurs ou autres intervenants participeront à cette importante réunion.

L’objectif de cette première circulaire est de faire connaître cette manifestation à tous ceux qui se sentent concernés et de les inviter à manifester leur intérêt en complétant le formulaire ci-joint et en le renvoyant dès que possible à paffa2018@gmail.com dès que possible au plus tard le 15 février 2018. 
Un site web est en cours d’élaboration pour la conférence et l'adresse sera communiquée ultérieurement.
Nous espérons que vous pourrez nous aider à diffuser cette information à tous ceux qui pourraient être intéressés par les thèmes de cette prochaine conférence.
Pour toutes informations complémentaires, n’hésitez pas à contacter le comité local d’organisation à l’adresse paffa2018@gmail.com.
Thèmes de la Conférence

1. Poissons: systématique, biodiversité et gestion des données

· Taxinomie, systématique morphologique et moléculaire

· Phylogénétique

· Biogéographie et phytogéographie
· Évolution et spéciation 

· Bases de données et bioinformatique. 

2. Biologie, écologie et comportement. 

· Écologie et stratégies démographiques

· Parasites et maladies 

· Comportement

· Morphologie et anatomie

· Physiologie

3. Conservation et gestion des ressources aquatiques

· Impacts anthropiques (ex. : introductions d'espèces, dégradation de l’habitat, pollution, eutrophisation, surexploitation, changement climatique…) sur la diversité des poissons et leur exploitation

· La biodiversité des eaux douces comme bio-indicateur de la qualité et de la santé de l’eau, des populations humaines et du bassin versant

· Stratégies de conservation (ex. : éducation environnementale, tourisme et recréation) et gestion durable des écosystèmes aquatiques

· Diversité des poissons dans la culture de l’humanité

4. Poissons et sécurité alimentaire en Afrique au 21ème siècle

· Pêches dans les eaux douces et saumâtres africaines

· Développement de l'aquaculture africaine

· Modèles d'investissement en aquaculture
· Progrès technologiques en aquaculture.
· Poissons d’ornement (aquariophilie)

· Conflits entre pêche, aquaculture et conservation de la biodiversité
· Développement et gestion de la chaîne de valeur du poisson
· Santé des poissons et gestion de la qualité
************

Comité international d’organisation

G. Ntakimazi (Burundi), G. Banyankimbona (Burundi), A. Getahun (Ethiopie), P. Laleye (Bénin), P. Skelton (Afrique du Sud), M.L.J. Stiassny (États-Unis), M. Di Pinna (Brésil), C. Lévêque (France), D. Paugy (France), J. Snoeks (Belgique)
Comité local d’organisation

Dr. A. Bulirani, (Fisheries Dept), Dr. F. Njaya, (Fisheries Dept), Mr. M. Makuwila, (Fisheries Department), Mrs. J. Kazembe (Fisheries Dept), Prof. E. Kaunda (LUANAR) Ass. Prof. D. Kassam (LUANAR), Prof. J. Kangombe (LUANAR), Ass. Prof. A. Mtethiwa (LUANAR), Mrs. M. Chatsika (LUANAR), Ass. Prof. W.W. Jere (LUANAR), Ms M. Matsimbe (LUANAR), Ms L. Moyo (LUANAR), Ms. E. Gondwe (LUANAR), Mrs. C. German (LUANAR), Dr. J. Nagoli (World Fish), Dr. B. Rusuwa (University of Malawi), Dr. W. Changadeya (University of Malawi), Dr. P. Chigwechokha (Mzuzu University), Ass. Prof. W. Singini (Mzuzu University), Dr. Niklas Mattson (FAO), Dr. Jamu USAID-FISH Project), Mrs. Jenala Ngwale (MALDECO) and Mr. Muyepa (National Commission on Science and Technology (NCS&T), Mrs. Gift Kadzamira (NCS&T).

Contacts:
paffa2018@gmail.com 
Langues officielles

Anglais et Français

Frais d’inscription








Plein tarif
Étudiants & doctorants
Inscriptions dans le délai
En Afrique

US $ 200
US $ 100




Hors Afrique

US $ 300
US $ 150

Inscription hors délai
En Afrique

US $ 250
US $ 150





Hors Afrique
 
US $ 350
US $ 200
Dates importantes à retenir

· Période de la Conférence 




17-21 sept 2018
· Deuxième annonce





15 février 2018
· Date limite d’envoi des résumés



30 avril 2018
· Notification de l’acceptation aux auteurs


30 juin 2018
· Troisième annonce: Programme de la conférence
31 juillet 2018
FICHE DE PRÉ-INSCRIPTION

À adresser à: paffa2018@gmail.com 
Titre: 

( Prof.
( Dr.

( Mr.

( Mme.

Nom de famille :

Prénoms:

Institution:

Adresse:

Profession:

Pays:

Téléphone:

E-mail:

N.B.: Cette fiche peut être remplie et retournée par e-mail.
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